

合辦： 香港公共圖書館

香港地貌岩石保育協會



香港公共圖書館  
Hong Kong Public Libraries



## 展覽與講座系列：「香港岩石與地質公園」

甚麼是地質公園？為何需要設立地質公園？西貢的火山岩、新界東北的沉積岩是如何形成的？香港最美的岩石分別在哪裡？香港有哪些地貌勝景和賞石路線？大家將可在「香港岩石與地質公園」展覽及講座系列中找到答案。

講座由香港公共圖書館與香港地貌岩石保育協會合辦，於五至九月期間在五間公共圖書館舉行，旨在讓大家進一步認識本地珍貴的天然地貌及岩石，增加對大自然的興趣和保育意識。此外，五月中至九月中期間，將軍澳、天水圍、粉嶺、沙田、東涌及大埔六間公共圖書館亦會巡迴舉行「近在咫尺的地質公園」展覽，透過漁農自然護理署提供的展版，介紹與高廈林立的繁華鬧市只是咫尺之遙的香港地質公園。有興趣的朋友萬勿錯過。

### 展覽與講座系列

講座日期	時間	講題 / 講者	展覽日期	地點 / 查詢電話
22/5 (星期六)	3:30-5 pm	西貢火山岩 / 香港地貌岩石保育協會主席 吳振揚先生	15/5 – 30/5	將軍澳公共圖書館 / 2706 8101
--	--	--	5/6 – 20/6	天水圍公共圖書館 / 2126 7520
4/7 (星期日)	3-4:30 pm	新界東北沉積岩 / 香港地貌岩石保育協會代表 曾可兒小姐	26/6 – 11/7	粉嶺公共圖書館 / 2669 4444
24/7 (星期六)	3:30-5 pm	香港最美岩石 / 香港地貌岩石保育協會副主席 伍世良博士	17/7 – 1/8	沙田公共圖書館 / 2694 3788
14/8 (星期六)	3:30-5 pm	地標遊踪、近在咫尺 / 香港地貌岩石保育協會主席 吳振揚先生	7/8 – 22/8	東涌公共圖書館 / 2109 6500
28/8 (星期六)	3:30-5 pm	賞石部落 / 香港地貌岩石保育協會代表 蔡慕貞小姐	28/8 – 12/9	大埔公共圖書館 / 2651 4334

講座：免費入場。座位有限，各講座 14 天前開始電話報名留座，先到先得。詳情請向有關公共圖書館職員查詢。

Jointly presented by:



香港公共圖書館  
Hong Kong Public Libraries



## Exhibition and Subject Talk Series: Hong Kong Rocks and Geopark

What is a geopark? Why does Hong Kong need to establish a geopark? How are the volcanic rocks in Sai Kung and the sedimentary rocks in northeast New Territories formed? Where are the most beautiful rocks, the wonders of geological features and their routes in Hong Kong? The answers can be found in the **Hong Kong Rocks and Geopark Exhibition and Subject Talk Series**.

To raise general awareness on our valuable geological assets and broaden our interest in nature conservation, the Hong Kong Public Libraries and the Association for Geoconservation, Hong Kong will jointly present subject talks in five public libraries from May to September. Concurrently, a roving panel exhibition titled **A Geopark in Close Proximity** will be held at the Tseung Kwan O, Tin Shui Wai, Fanling, Shatin, Tung Chung and Tai Po Public Library. These exhibition panels provided by Agriculture, Fisheries and Conservation Department are to introduce how close Hong Kong Geopark is to the modern cityscape. Don't miss the events!

### Exhibition and Subject Talk Series

Date of Subject Talk	Time	Topic / Speaker	Date of Exhibition	Venue / Enquiry No.
22/5 (Saturday)	3:30-5 pm	Sai Kung Volcanic Rocks / Mr. Young C Y NG, Chairman of the Association for Geoconservation, Hong Kong	15/5 – 30/5	Tseung Kwan O Public Library / 2706 8101
--	--	--	5/6 – 20/6	Tin Shui Wai Public Library / 2126 7520
4/7 (Sunday)	3-4:30 pm	NE New Territories Sedimentary Rocks / Miss Hidy Ho-ye TSANG, Representative of the Association for Geoconservation, Hong Kong	26/6 – 11/7	Fanling Public Library / 2669 4444
24/7 (Saturday)	3:30-5 pm	Most Beautiful Rocks in Hong Kong / Dr. NG Sai-leung, Vice-Chairman of the Association for Geoconservation, Hong Kong	17/7 – 1/8	Shatin Public Library / 2694 3788
14/8 (Saturday)	3:30-5 pm	Landmark Excursions Close to You / Mr. Young C Y NG, Chairman of the Association for Geoconservation, Hong Kong	7/8 – 22/8	Tung Chung Public Library / 2109 6500
28/8 (Saturday)	3:30-5 pm	GeoBlog / Ms. Cindy Mo-ching CHOI, Representative of the Association for Geoconservation, Hong Kong	28/8 – 12/9	Tai Po Public Library / 2651 4334

Subject Talk: Free admission. Seats are limited, telephone registration commences 14 days before each talk, first-come, first-served. Please call respective Public Library staff for any queries.